

[Text]

The Chairman: On a point of order, Mr. Douglas.

Mr. Douglas: For clarification, I think it was indicated just before I left the House by the Parliamentary secretary to the President of the Privy Council that the last allotted day, or the last Opposition day, would be either 7 or 8 December. I believe it was December 8.

The Chairman: The eight. If it is the eighth, then the December 5 meeting can take place.

Is it agreed that this be the Agenda that we follow?

Mr. Raines: Mr. Chairman, I have a small objection. Much of this material comes into my hands and those of the other members of the Committee at the last moment.

The Chairman: Which material are you referring to?

Mr. Raines: The material as to our future votes with the CBC, be it operating and capital. Could we not have a few days until tomorrow morning to reach agreement on that? I see no reason to object at the moment, but I would like time to survey the material handed me. And while I am on that point . . .

The Chairman: Which material are you referring to Mr. Raines? Are you referring to the report that has just been circulated about the . . .

Mr. Raines: Our proposed meetings, with votes, and how we will conduct those meetings, and also the supplementary estimates dated this date, November 23, which came to my office this morning. I see nothing especially wrong with it, but I would like at least a day to look it over, the rest of today.

Mr. MacDonald: Mr. Chairman, I am sorry. Mr. Raines may have missed it, but actually these were tabled, two or three weeks ago, I believe, and think they have been available to each member. It is unfortunate, perhaps, that Mr. Raines has not had a chance to take cognizance of them. But I know that the steering committee, when it met last week, I guess it was, did give a lot of consideration—in fact, we had to do some consulting to make sure that witnesses, when they were called, would be available. I think it is fair to say on behalf of the steering committee that a lot of work has gone into getting a schedule which would suit the various elements, so that we would have a full scrutiny of these supplementary estimates. Today's meeting, for instance, was the only one, as I understand it, where the Minister is likely to be available, unless he gets enthusiastic about some future ones. We really do not have that much more time. We are right up until the very last day this Committee can meet, so we cannot delay the meetings beyond the December 5 deadline, because of reporting back to the House.

[Translation]

Le président: M. Douglas invoque le Règlement.

M. Douglas: Il me semble que le secrétaire parlementaire du président du Conseil privé vient de dire à la Chambre que la dernière journée de l'opposition serait le 7 ou le 8 décembre. C'était le 8, si je ne m'abuse.

Le président: Si la dernière journée de l'opposition est le 8 décembre, nous pouvons nous réunir le 5 décembre.

Êtes-vous tous d'accord sur l'adoption du programme proposé?

M. Raines: J'ai une objection, monsieur le président. Nous venons tous de recevoir le programme que vous proposez.

Le président: De quoi parlez-vous exactement?

M. Raines: Les crédits qui se rapportent au budget ou aux frais de fonctionnement de Radio-Canada. Ne pourrions-nous pas avoir quelques jours afin d'y réfléchir? Je n'ai pas d'objection précise à faire, mais je voudrais étudier les documents pertinents. En même temps . . .

Le président: A quels documents faites-vous allusion, M. Raines? Parlez-vous du rapport qu'on vient de faire circuler?

M. Raines: Je parle du programme proposé des crédits et du Budget supplémentaire que j'ai reçu au bureau ce matin, le 23 novembre. Je n'y vois pas d'erreurs importantes, mais j'aimerais avoir au moins le reste de la journée pour y jeter un coup d'œil.

M. MacDonald: Il a dû y avoir malentendu, monsieur Raines, puisque ces documents ont été déposés il y a deux ou trois semaines et tous les membres les ont reçus. Il est malheureux que vous n'ayez pas eu l'occasion d'en prendre connaissance. Lorsque le comité directeur s'est réuni, la semaine dernière je crois, nous avons dû vérifier afin de nous assurer que les témoins seraient disponibles le moment venu. Permettez-moi de dire de la part du comité directeur que nous avons fait tout notre possible afin d'établir un programme qui tiendrait compte de toutes les variables, tout en nous laissant le temps nécessaire pour étudier le Budget supplémentaire. Si je comprends bien, le ministre ne peut comparaître qu'aujourd'hui, à moins qu'il ne décide de faire preuve d'enthousiasme et d'assister à nos séances ultérieures. Il ne nous reste pas beaucoup de temps puisque nous devons faire un rapport à la Chambre, ce qui nous empêche de nous réunir après le 5 décembre.